
Korak  bliže  proglašenju  prvog  parka  prirode  u  sjevernoj  Hrvatskoj:

inicijativa HDZ-ovog zastupnika Habijana naišla  na odobrenje brojnih

kolega

16.2.2023.

U organizaciji Kluba zastupnika HDZ-a u četvrtak je u Hrvatskom saboru održan Okrugli

stol „Park prirode Ivančica na mjestu susreta Alpa, Dinarida i Panonskog mora” gdje je

predstavljena i knjiga urednika Romana Ozimeca. Ovaj prostor od izuzetnog je turističkog i

edukativnog potencijala, a proglašenjem parka prirode stvorili bi se uvjeti za poboljšanje

životnog standarda lokalnog stanovništva kroz razvoj ekološke poljoprivrede, brendiranje

lokalnih proizvoda, pružanje usluga u turizmu i lakše privlačenje sredstava iz europskih

fondova. 

Inače,  inicijativa  za  proglašenjem  parka  prirode  koji  bi  obuhvaćao  područja  Ivančice,

Strahinjčice, Maceljskog gorja i Ravne Gore dolazi od HDZ-ovog saborskog zastupnika

Damira Habijana koji je poručio kako je i ovaj skup potpora cjelokupnoj inicijativi. Naime,

jedan od glavnih razloga okupljanja jest da predstavnici  lokalne zajednice izraze svoje

mišljenje i stav.



-Siguran sam da će odluka u konačnici biti pozitivna – poručio je Habijan zahvalivši svim

zastupnicima i zastupnicama koji su svojim potpisom već ranije dali svoju podršku ovoj

inicijativi. 

Riječ je, naglašava Habijan, o nadstranačkom pitanju.

-Vrijeme da sjever Hrvatske dobije svoj prvi park prirode – zaključio je Habijan. 

Na okruglom stolu  sudjelovao je  i  župan Varaždinske županije  Anđelko  Stričak koji  je

naglasio kako upravo knjiga koju je predstavio Roman Ozimec i znanstveno utemeljene

činjenice koje ona obuhvaća najbolje govore o vrijednosti ovog kraja.

-  Prije  godinu  dana  zamolio  sam  svoje  kolege  da  okupe  tim  stručnjaka  koji  će  na

znanstveni, utemeljeni način dati vrijednost tog kraja. U niti godinu dana dali su nam uvid

zbog čega je ovaj kraj značajan. Također, molio sam ih da budu podrška našem kolegi

Habijanu u ovoj inicijativi, da se ovo područje zaštiti markicom parka prirode – rekao je

Stričak te dodao kako ova inicijativa nije prva ideja za zaštitom ovog područja.

Naime, još 1937. godine postojalo je povjerenstvo za zaštitu prirode koje je raspravljalo o

zaštiti  ovog  područja  zbog  čega  je  izrazio  nadu  da  će  današnja  inicijativa,  nakon  85

godina, biti  uspješnija. Čelni čovjek Varaždinske županije naglasio je kako bi regionalni

park  prirode  na njihovom području  obuhvaćao  minimalno tri  značajna  objekta  –  špilju

Vindija, Trakošćan i Gaveznicu gdje trenutno projektiraju prezentacijski centar. 

-Mi smo već sada predvidjeli da u tom centru 200 kvadrata prostora bude za potrebe parka

prirode. Ovo je zaista vrijedna tema kojom cijelom tom kraju želimo dati na značaju zbog

čega će Varaždinska županija i dalje davati svoj maksimalni doprinos inicijativi – poručio je

Stričak. 

Roman Ozimec pojasnio je kako bi veći dio budućeg regionalnog parka prirode obuhvaćao

područje Varaždinske županije, a manji bi se dio nalazio na području Krapinsko-zagorske



županije.  Riječ  je  o  površini  od  453  kvadrata  te  jedinstvenom  području  bogatom

georaznolikošću.

-Naš park je jedinstven i popularno ga zovemo petica jer ima pet planina i pet rijeka. To je i

vulkanski park jer ima najveći vulkan u Hrvatskoj. Ujedno ga možemo nazvati i tektonski

park jer  se na tom području spajaj  tri  tektonske ploče.  Ovo bi  bio  13.  park  prirode u

Hrvatskoj  i  tek  šest  u  kontinentalnom dijelu  Hrvatske.  Ujedno  i  prvi  park  na  području

sjeverozapadne  Hrvatske  i  prvi  na  području  Varaždinske  županije  –  rekao  je  Ozimec

pojasnivši kako su u parku prirode dozvoljene ljudske aktivnosti, no isključivo one koje ne

narušavaju prirodne vrijednosti.

Ravnatelj Zavoda za zaštitu okoliša i prirode Aljoša Duplić kazao je kako je ova tema, iako

se  o  parku  prirode  govorilo  i  ranije,  ponovno  zaživjela  i  dobila  na  svojoj  afirmaciji  i

pozornosti i to zahvaljujući inicijativi saborskog zastupnika Habijana.

-Najveća vrijednost ovog prostora su šume. Sada je u fokusu središnji dio masiva pet gora

i  šumski  ekosustavi.  Trenutno  radimo  na  prijedlogu  granica  te  ćemo  do  kraja  idućeg

mjeseca  organizirati  sastanak  s  javnim  ustanovama  i  samim  županijama  kako  bismo

definirali  granice.  Nakon što se definiraju  granice,  do kraja  ove godine napravit  će se

revizija stručne podloge i time bi de facto bio spreman dokument za javno savjetovanje

odnosno javni nastavak procesa - pojasnio je Duplić.

Dodao  je  i  kako  je  prije  javnog  savjetovanja  nužna  i  izrada  geodetske  podloge,  a

završetkom svih ovih koraka sjever Hrvatske trebao bi dobiti svoj prvi park prirode.

-Vjerujem da ćemo 2024. imati novo veliko zaštićeno područje u Republici Hrvatskoj na

prostoru Hrvatskog zagorja - zaključio je ravnatelj.

Svoju potporu inicijativi dali su saborski zastupnici Hrvoje Zekanović i Nataša Tramišak

koja je naglasila kako je najvažnije očuvati prirodno bogatstvo koje taj kraj ima. Saborska

zastupnica Marijana Petir istaknula je kako Europska unija osigurava znatna financijska

sredstva za zelene mjere očuvanja okoliša i kako to treba iskoristiti u aspektu stvaranja

održivog upravljanja budućim parkom prirode.



Uz spomenute zastupnike, na okruglom stolu u Hrvatskom saboru sudjelovali su i Ivana

Posavec Krivec, Žarko Tušek, Željko Pavić, Nadica Dreven Budinski te Silvano Hrelja koji

su također dali svoju podršku inicijativi. 

Uz  varaždinskog  župana  Stričaka  skupu  su  prisustvovali  i  gradonačelnik  Lepoglave

Marijan  Škvarić,  načelnik  Jesenja  Dario  Cvrtila,  načelnik  Općine  Radoboj  Anđelko

Topolovec, načelnik Klenovnika Mladen Blaško, načelnica Općine Lobor Ljubica Jembrih,

načelnik Mihovljana Zlatko Bartolić te načelnik Općine Novi Golubovec Boris Tušek.


















